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1. Yleistä 
Raision vammaisneuvosto on vuodelle 2024 laaditun toimintasuunnitelman 
mukaisesti pyrkinyt toteuttamaan vammaisväestön toimintakyvyn tukemista. 
Vammaisneuvosto on toiminnallaan edistänyt vammaisten sekä pitkäaikaissairaiden 
vaikutusmahdollisuuksia ja heidän tarpeidensa huomioimista kaupungin 
päätöksenteossa ja palvelujen järjestämisessä. 

2. Vammaisneuvoston kokoonpano vuonna 2024 
Jäsen Varajäsen  
Helena Eskonmaa, pj Mia Alhonmäki Varsinais-Suomen näkövammaiset 

ry 
Jussi Syrjälä, vpj. Markku Santavuori Raision Seudun Invalidit ry 
Pauli Marjomäki   Kynnys ry Turun toimikunta 
Riitta Nikkonen Risto Nikkonen Sotainvalidien Veljesliiton Raisio-

Maskun osasto ry 
Sari Packalén Ritva Helisevä  Turun Seudun Hengitysyhdistys ry 
Maija Räsänen Petri Korpela Raisio-Naantali Fountain House ry 
Katja Saloniitty Lea Kolhanen 2.12.2024 

asti, Päivi Saukkoriipi 
2.12.2024 alkaen 

Raision Seudun Viittomakieliset ry 

Päivyt Suhonen Sirkka Nummela Raision Seudun Sydänyhdistys ry 
Maarit Virkki  Tytti Vuorio  Killin Kehitysvammaisten Tuki ry 
   
Heidi Suominen, 
hyvinvointikoordinaattori 

  

Enni Mäkilä, 
konsernipalvelut, sihteeri 

  

 

Varhan vammaisenvustossa edustaja toimi puheenjohtaja Helena Eskonmaa ja 
varaedustajana varapuheenjohtaja Jussi Syrjälä. 

3. Kokoukset 
Vammaisneuvosto kokoontui vuonna 2024 yhdeksän kertaa. Kokoukset pidettiin 
Raision kaupungintalon ryhmäkokoustiloissa ja tarvittaessa etäyhteyttä käyttämällä. 
Lisäksi vammaisneuvosto työskenteli ja kokoontui työryhmissä lausuntojen ja 
tapahtumien järjestämisen osalta.    

Tammikuun kokouksessa vammaisneuvosto hyväksyi toimintakertomuksen vuodelle 
2024. Vammaisneuvosto laati lausunnon Raision kaupungin hyvinvointisuunnitelman 
2024-2025 luonnoksesta. Kokouksessa päätettiin tarkistaa presidentinvaalien 
ennakkoäänestyspaikkojen esteettömyys. Vammaisneuvosto päätti osallistua Hyvän 
olon päivään sunnuntaina 10.3.2024 Raision kaupungintalolla. 

Helmikuun kokouksessa vieraina olivat liikuntasuunnittelija Erna Kasterinne ja 
kunnossapitoinsinööri Lotta Nyrhinen, jotka esittelivät kokouksessa tehtyjen 
esteettömyyskartoitusten raportteja ja toteutettavia toimenpiteitä. Varhan 
vammaisneuvoston edustajan kuulumiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta. 
Valittiin vammaisneuvoston edustus Raision hyvinvointisuunnitelmaan linkittyvien 
suunnitelmien valmistelun työryhmiin.   
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Huhtikuun kokouksessa vieraina oli liikuntasuunnittelija Erna Kasterinne, joka esitteli 
soveltavan liikunnan valtakunnallisen kyselyn tulokset Raision osalta ja soveltavan 
liikunnan strategisen työkirjan valmistelun tilannetta. Käytiin läpi mm. 
liikuntapalveluiden järjestämiä soveltavan liikunnan ryhmiä ja tapahtumia, 
esteettömyyttä ja yhteistyötä. Kaupunginarkkitehti Emma Kaitaa esitteli Raision 
suunnittelukilpailun tilannetta.  

Toukokuun kokouksessa käsiteltiin Turun vammaisneuvoston kutsua yhteispalaveriin 
Turkuun 13.5. Yhteistapaamiseen kutsuttiin vammaisneuvostoista kaksi jäsentä. 
Vammaisneuvoston edustaja kertoi kuulumiset osallistamisesta Raision suunnitelma 
ikääntyneen väestön tukemiseksi 2024-2025 valmistelu työryhmään. 
Vammaisneuvoston osallistuminen JokaMielentaidot – seminaarin järjestämiseen. 
Vammaisneuvosto päätti syyskauden kokouksien päivämäärät ja suunnitteli 
syyskauden toimintaa. Hyvinvointikoordinaattorin ajankohtaiset asiat esiteltiin 
kokouksessa.  

Elokuun kokouksessa käsiteltiin vammaisneuvoston osallistumista JokaMielentaidot 
seminaariin ja vanhustenviikon tapahtumien järjestämiseen. Vammaisneuvosto 
osallistuu vanhustenviikkoon Eläkeläisfestareilla 11.10. Turun lähikuntien 
vammaisneuvostojen edustajien yhteistapaamisen järjestäminen Raisiossa 
- tapahtuman suunnittelua. Vammaisneuvosto päätti, että tapahtuma järjestetään 
kevään aikana. Vammaisneuvoston talousarvioesitykseen vuodelle 2025 ei tehty 
muutoksia. 

Syyskuun kokouksessa Raisio-opiston opettaja Mari Saarinen esitteli tasa-arvo- ja 
yhdenvertaisuussuunnitelmaa, jota opiston opettajat ja opiskelijat ovat yhdessä 
valmistelleet. Varhan vammaisneuvoston edustajan kuulumiset hyvinvointialueen 
vammaisneuvostossa käsitellyistä asioista esim. kuljetuspalvelukyytien 
tilauskäytännöstä. Vammaisneuvosto laati lausunnot Raision lasten ja nuorten 
hyvinvointisuunnitelman 2024-2025 luonnoksesta ja suunnitelman ikääntyneen 
väestön tukemiseksi 2024-2025 luonnoksesta. Päätettiin lähettää muistutus 
Varsinais-Suomen hyvinvointialue Varha:lle vammaisneuvoston ja vammaisten 
kuljetuspalveluasiakkaiden kuulematta jättämisestä sekä tiedottamisesta liittyen 
kuljetuspalveluiden tilauskäytänteisiin. 

Lokakuun kokouksessa käsiteltiin JokaMielentaidot-seminaarin järjestämistä ja 
suunniteltiin Eläkeläisfestareille 11.10. osallistumista. Käsiteltiin ajankohtaisina 
asioina mm. vammaisneuvoston aloitteen tilannetta esteettömästä leikkipuistosta, 
toimintakertomuksen 2024 ja toimintasuunnitelman 2025 luonnosten valmistelua sekä 
vuosikellon laatimista toimintasuunnitelman yhteydessä. Kokouksessa käytiin läpi 
vammaisneuvoston toimintasäännön mukaista kauden vaihtumisen valmistelun 
tilannetta. 

Marraskuun kokouksessa keskusteltiin JokaMielentaidot-seminaarin työryhmän 
työskentelystä ja seuraavan kokouksen ajankohdasta. Vammaisneuvoston 
toimintasuunnitelma 2025 laaditaan helposti luettavaksi ja vammaisneuvoston 
toiminnan vuosikelloa käyttäen. Kokouksen päättymisen jälkeen osallistuimme 
Teamsin avulla järjestettävään uutta vammaispalvelulakia koskevaan koulutukseen. 

Joulukuun kokouksessa vammaisneuvosto käsitteli toimintakertomusta 2024 ja 
hyväksyi toimintasuunnitelman vuodelle 2025. Varhan vammaisneuvoston edustaja 
kertoi kuulumiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta. Vammaisneuvosto päätti 
kevään 2025 kokoukset.  
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Muita tapahtumia ja työryhmiä ym. joihin vammaisneuvoston jäseniä osallistui 
vuoden 2024 aikana: 

 3 edustajaa osallistui ennakkoäänestyspaikan esteettömyyden tarkastamiseen 
Myllyssä 15.1. ja 1 edustaja kaupungintalon tarkastamiseen. 

 THL vammaisneuvostojen neuvottelupäivien 7.-8.2. etätapahtumaan verkossa 
osallistui muutamaedustajaa. 

 Vammaisneuvosto osallistui Hyvän Olon Päivään 10.3., paikalla 4 edustajaa. 
Tapahtumassa jaettiin paljon vammaisneuvoston esitteitä.  

 2 edustajaa osallistui Turun alueen vammaisneuvostojen yhteispalaveriin 
13.5. Turussa. 

 3 edustajaa osallistui Killin Markkinoille 24.8. kaupungin yhteisessä 
Hyvinvointia yhdessä -esittelypisteessä hyvinvointijaoston, vanhusneuvoston 
ja nuorisovaltuuston edustajien kanssa. 

 Edustaja osallistui Väyläviraston järjestämään Turun rautatieaseman 
ympäristön esteettömyydestä 27.9. 

 Vammaisneuvosto osallistui vanhustenviikon yhteydessä Eläkeläisfestareille 
11.10. omalla esittelypöydällä, paikalla 4 edustajaa. Tapahtumassa jaettiin 
vammaisneuvoston esitteitä ja lisättiin tietoisuutta vammaisneuvostossa. 

 Vapaaehtoisten hyvinvointikoulutukseen 5.11. osallistui 2 edustajaa 
 Vammaisneuvosto osallistui 13.11. teams-koulutukseen: Infoilta uudesta 

vammaispalvelulaista: Mikä muuttuu uuden vammaispalvelulain myötä? 
 Edustaja osallistui Hyvinvointia yhdessä –foorumiin 12.12.2024 
 Vammaisneuvosto teki kaksi taidelahjaehdotusta. Toinen toteutui alakoululla 

12.12. Toinen toteutui Kulttuurien ja kohtaamisten iltapäivä –tapahtuman 
yhteydessä 14.12. Martinsalissa, johon osallistui 2 edustajaa. 
 

 Edustaja osallistui Raision suunnitelma ikääntyneen väestön tukemiseksi 
2024-2025 valmisteluun osallistumalla yhteisiin työpajoihin. 

 Edustaja osallistui vanhusneuvoston koollekutsumaan vanhustenviikon 
suunnittelun työryhmään. 

 Edustaja osallistui kokemusasiantuntijana Haunisten altaan esteettömän 
luontopolun uuden grillipaikan suunnittelun valmisteluun liikuntapalveluiden 
kanssa. 

 Edustaja osallistui Varhan vammaisneuvoston kokouksiin. 
 Edustaja osallistui Varhan ikäneuvolan asiantuntijapuheenvuoroon 

vanhusneuvoston kokouksen yhteydessä. 
 

 Annettiin lausunnot 
o Raision kaupungin hyvinvointisuunnitelman 2024-2025 luonnoksesta 
o Raision lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelman 2024-2025 

luonnoksesta 
o Raision suunnitelma ikääntyneen väestön tukemiseksi 2024-2025 

luonnoksesta 
 Oltiin yhteydessä kauppakeskus Myllyn invapysäköinnistä ja sulkemisaikojen 

muutosten vaikutuksesta invapysäköintiin, sekä lisäksi oltiin yhteydessä 
Raision terveyskeskuksen pysäköinnin merkintöjen tarkentamiseksi. 

 Seurattiin Varhan uutisia ja tiedotteita. 

 


